
Lääne-Harju valla Kogukonnakomisjoni koosoleku protokoll 

 

Aeg: 25.08.2022, kell 18.00-20.00 

Koht: Paldiski, volikogu saal 

Osalejad kohapeal: Andrus Saliste, Kalle Kalbre, Krista Maaro, Eve Jakobson, Heiki Hõimoja, 

Ando Eelmaa, Eero Salumäe,  

Osalejad veebis: Eve-Mai Valdna, Kairi Niinepuu-Mark, Marek Litnevski 

Koosolekut juhatas Andrus Saliste, protokollis Krista Maaro 

 

Päevakava: 

1.  Saabunud teemapüstituste arutelu (Andrus Saliste) 

      a) Ühistranspordi tähelepanekud ja võimalikud lahendused 

      b) Radioaktiivsete jäätmete ladestamise areng 

      c) Teede hooldus vallas 

      d) Ebaseaduslike tõkete (mere või mõne muu veekogu äärde) lahendused, valla plaan 

      e) Kompostrite kampaania edusammud 

2.  Kogukonnakomisjoni koolitus(Heiki Hõimoja) 

3.  Sügise fookused komisjoni vaates 

      a) eelnõude tugi vallale 

      b)... 

 

Kokkuvõte:  
 

1. Teemapüstituste arutelu. 

a)  On märgatud, et ühistranspordis jooksevad eksimused sisse, kus buss lausa polegi 

graafikujärgselt tulnud. Teemaks võiks olla ehk teavitamise kampaania "Anna teada", et saaks 

teenusepakkujale osundada nii valla kui ka transpordikorraldaja märkuseid.   

E. Rubeni vastus  -  Selliste eksimuste puhul on ikka sama vana hea juhis: kohe info paralleelselt 

ühistranspordikeskusele karina.troshkina@ytkpohja.ee ja mulle erki.ruben@laaneharju.ee või 

kui soovitakse suhelda organisatsiooniga, siis info@ytkpohja.ee ja info@laaneharju.ee 

E. Jakobson – Kas Harju-Ristilt on plaanis ka hommikul mõistlikul ajal buss käima panna? 

Pragu tuleb Vilivallast esimene buss 8.40, kuidas on sedasi võimalik tööle jõuda? 

mailto:karina.troshkina@ytkpohja.ee
mailto:erki.ruben@laaneharju.ee
mailto:info@ytkpohja.ee
mailto:info@laaneharju.ee


A. Saliste – Konkreetse küsimusega tuleb valda minna. 

 

b)     Ohtlike jäätmete ladestamise uuringute seis - kas ja kui palju vastavate piirkondade 

elanikelt on tulnud arvamisi ja mis on prognoosid? Kas on meil vallas ka olemas oma nägemus, 

kuhu pigem see koht võiks maanduda? 

E. Rubeni vastus -  Radioaktiivsete jäätmete lõppladustuspaigaga seonduva seis on selline: 

Avalikustamisel on lähteülesanne ehk komplekt kriteeriume, mille alusel hakatakse 3 

võimalikku asukohta omavahel võrdlema. Praegu on aeg teha ettepanekuid teemal, kas mõni 

oluline kriteerium on puudu või mõni väljatoodud kriteerium ei ole asjakohane. Järgmine 

etapp on asukoha väljavalimise tulemuste avalikustamine. Kuna seda sisulist kriteeriumide ja 

uuringutulemuste baasil sõelumist ei ole läbi viidud, siis ei ole võimalik kõhutunde pealt ka 

välja hõisata nägemust. Kui see välja hõisata, siis on uuringutel ainult nägemuse kinnitamise 

või ümberlükkamise roll.  

c) E. Ruben kirjutas oma vastuses, et teed tuleb hoida nii korras kui võimalik. Ometi võib öelda, 

et kruusateede olukord vallas pole kiita. Osadele teedele on küll materjali peale veetud, kuid 

murekohaks on teede profiil (keskelt lohkus ja servades kruusavallid). 

A. Eelmaa – Vallal on olemas kruusateede hooldamise juhend, kas teenusepakkuja on sellega 

tutvunud. 

Suurimate murekohtadena toodi komisjoni arutelus välja teenusekvaliteet ja puudulik 

vallapoolne järelvalve. 

d)    Teede valdkond. Märkasime teavitust Lohusaare poolsaare osas, kus tuli lõpuks hakata 

sekkuma ebaseaduslikult suletud teede osas. Kas ka muudes piirkondades on vastavad 

tegevused plaanis ja kas on tulnud ka elanikelt teavitusi vastavate sulgemiste osas - pääsud mere 

äärde, ajalooliste külateede sulgemised jne. 

E.Rubeni vastus - Ootame sarnaste ebaseaduslike märkide ja avalike teede ebaseaduslike 

tõkestamiste intsidentide kohta infot üle kogu valla. Julgustame inimesi neid meile saatma. 

Taaskord infokanal on info@laaneharju.ee 

A.Eelmaa – Igalt kinnistult peab olema tagatud ligipääs avalikule teele. 

K. Kalbre – KOV-il ei ole õigust nõuda, ehitusluba andes, ligipääsu avalikule teele. 

Praeguseks on KOV-id seda siiski nõudma hakanud. 

A.Eelmaa – Teema oleks vaja üles tõstatada. 

Vald peab tagama veekogude juurde ligipääsu. 

A. Saliste – Mereäärne matkarada kohati eraisikute poolt kinni pandud. 
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E. Jakobson – Alliklepas prügiprobleem. Prügikaste pole ja prügi on laiali. 

K. Kalbre – Pole ametlik ega avalik rand. 

E. Jakobson – Rahvast käib palju, keegi võiks korraldada prügiteemaga. 

A. Saliste – See võiks olla kogukonna korraldada. Küsida vallast mitteametlikku KOV-riik-

kogukond võimalust prügikastide paigutamiseks. 

e) Kompostrite kampaania oli edukas, biokompostrid on otsas. Biojäätmete 

kogumismahutitega pole nii edukalt läinud, neid on veel alles. Laulasmaa ja Lohusalu 

piirkonnast oli kõige rohkem huvilisi. 

 

2. 28.-29. septembril toimub Kogukonnakomisjoni koolitus „Kogukondade kaasamise ja 

koosloome koolitus“. Koolituse toimumiskoht täpsustamisel. Oodatud on aktiivne osavõtt. 

 

3. a) Kuhu on jäänud toppama heakorra eelnõu? A. Saliste teeb järelepärimise K. Lambingule. 

    b) Üldplaneering, kaugel on? 

 

 

Järgmised koosolekud toimuvad: 29.09 (vajadusel) peale koolitust, 

              20.10, algusega 18.00, Paldiskis, 

              17.11, algusega 18.00, Paldiskis. 


